
 

 

 

 

 

 

 

MOCIÓ PER A INSTAR EL GOVERN DE LES ILLES BALEARS A LA MILLORA URGENT DE 

LA SANITAT PÚBLICA A L’ILLA D’EIVISSA 

 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

El passat 8 de març el cap del servei d’oncologia de l’Àrea de Salut d’Eivissa i Formentera, 

el Dr. Sánchez Cerrato, va anunciar la seva marxa de l’hospital Can Misses, deixant palesa 

la crisi de manca de professionals que, des de fa molts mesos, pateix la sanitat pública 

eivissenca. Aquest departament compta actualment amb una única oncòloga a jornada 

completa i un que fa un 75% de la seva jornada. L’única mesura presa a curt termini per la 

Conselleria de Salut ha estat la de desplaçar treballadors des de Mallorca, sent una resposta 

del tot insuficient, atès que genera una situació d’inestabilitat que obliga els usuaris i les 

usuàries a haver d’explicar cada vegada el seu cas, passant per mal tràngol que suposa haver 

d’experimentar una primera consulta cada vegada.  

La situació del departament d’oncologia és, malauradament, la punta de l’iceberg d’un 

problema que afecta nombroses especialitats mèdiques com demostra el fet que hagin 

quedat deserts els múltiples processos de cobertura de personal com urgències, 

reumatologia, medicina preventiva o el propi servei d’oncologia. A més, falta personal a 

pediatria, traumatologia, al servei de salut mental i a al·lergologia entre d’altres.  

Ateses aquestes mancances, Eivissa pateix les llistes d’espera més altes de l’arxipèlag 

balear: un eivissenc ha d’esperar gairebé tres mesos per ser atès per un especialista (un més 

que a la resta d’illes) i mig any per ser operat (dos mesos més que la mitjana balear). Això 

provoca una situació injusta i dramàtica front aquelles malalties que no poden esperar, que 

necessiten un diagnòstic i un tractament ràpid. És necessari deixar de banda la política i les 

reivindicacions partidistes. En aquests moments parlam de vides humanes.  

 

 

 

La Conselleria de Salut i Consum disposa enguany de 2.010,6 milions d’euros, un 4% més 

que l’any anterior. En canvi, comptar amb el pressupost més alt de la història d’aquesta 

conselleria no està resultant en una millora del servei. Ens al contrari, el temps d’espera per 



 

 

a una intervenció quirúrgica a les Illes Balears és de 134 dies, molt per sobre de la mitjana 

estatal (123 dies) i d’altres regions d’Espanya com Andalusia (128 dies), Múrcia (94 dies), 

Galicia (77 dies) o la Comunitat de Madrid (73 dies).  

Atesa aquesta situació, és necessari que el Govern de les Illes Balears atengui les 

reivindicacions dels professionals sanitaris que reclamen l'equiparació de la indemnització 

de residència amb els professionals de Canàries perquè és de justícia i imprescindible per 

començar a donar-li la volta a la crisi sanitària que vivim. És una mesura absolutament 

imprescindible per poder fidelitzar als metges i poder fer més atractives les places per 

poder-ne incorporar de nous i cobrir totes les places vacants i les que és necessari crear. 

 

PROPOSTES D’ACORD 
 

 1. L’Ajuntament de Santa Eulària des Riu constata la preocupant situació que pateix la 

sanitat pública a l’illa d’Eivissa motivat per la manca de professionals sanitaris i que 

afecta un servei públic essencial. 

 2. L’Ajuntament de Santa Eulària des Riu insta el Govern de les Illes Balears a oferir un 

servei digne i de qualitat als usuaris de l’Àrea de Salut d’Eivissa i Formentera, amb 

especial atenció en solucionar la problemàtica derivada de la manca d’oncòlegs. 

 3. L’Ajuntament de Santa Eulària des Riu insta el Govern de les Illes Balears a 

promoure polítiques actives de fidelització a fi d’aconseguir l’estabilitat de les 

plantilles a la nostra illa i, en qualsevol cas, atendre les reivindicacions dels 

professionals sanitaris que reclamen l'equiparació de la indemnització de residència 

amb els professionals de Canàries així com fer extensiu als professionals d’Eivissa el 

plus que s’aplica als treballadors de l’Hospital de Formentera. 

 4. L’Ajuntament de Santa Eulària des Riu insta el Govern de les Illes Balears a aplicar 

aquelles mesures necessàries que, atès que la Conselleria de Salut compta enguany 

amb el pressupost més alt de la seva història, posin solució a la situació límit que 

pateixen els usuaris de la sanitat a Eivissa, creant una situació d’injustícia front la 

resta d’illes.  

 

Santa Eulària des Riu a 16 de maig de 2022 

 

Toni Ramon Marí 

Portaveu del Grup Popular a l’Ajuntament de  Santa Eulària des Riu


